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Kva ein meiner om regionali-
sering og spesialisering far sa
vere. Desse fire karane er

iailfall eit godt dome pa det,
og kanskje meir til. For arbei-
det med 0ksendalstunnelen

og asfalteringa av riksveg 70

Eit framifri dome pi for-
brodring og samarbeid over
fylkesgrensene - ikkje sant!
Magne Egge (t.v.), Bjorn
Klungnes, Ola Dalebo og
Eivind Lund fir sti som

representantar for det gode
samarbeidet.

gjennom Sunndalen bar til
fulie vist korleis det kan gjerast, og korleis vi over fyl
kesgrensene kan jobbe saman for eit godt resultat. I
Sunndalen sprengjer sogningane og moringane tunne-
len, tronderane knuser stein og bar saman med
moringane lagt asfalt. (Wiggo Kanck)

Ny medarbeidar
pa elektroseksjonen
Anders Sponaas er tilsett som opp-
synsmann/arbeidsleiar pa elektro
seksjonen. Sponaas tok til i etaten
1. September og beld til pa Aro
vegsentral. Han bar fra 1993 og
fram til no vore tilsett i Nordmore

Energiverk med arbeidsomrade
Tustna-Aure. I tillegg bar ban
arbeidt for Statoil med metanol-

prosjektet pa Tjelbergodden.
Seksjonsleiar Arnt Aasen baper spesielt a dra nytte av
den kompetansen bans nye medarbeidar bar pa intern-
kontroll og kvalitetssikring.

-Eg er fodd og oppvakse pa Farstad, men bur no pa
iPira i Tustna kommune. Sa det blir vekependling til
Molde fortel Anders Sponaas til Veg og Virke. Pa fro
fida er def kor- og korpsarbeid, sarrrt aktjyitetar, ung-dot1agetsomopp.ek.idanti,avsluttarhan.
(ReidunNordli-foto: Wiggo kanck)

Ny rasteplass ved
Slettafossen

Produksjonsavdelinga var
beld i desse dagar pa med
a utbetre rasteplassen ved
Slettafossen pa El36. Det
er byggjetrinn to som skal
ferdigstillast no i baust.
Det inneber at avkoyrsle
skal rettast opp, ny parke-
ringsplass opparbeidast,
den gamie vegslynga skal
«strammast opp» med

storgatestein og asfalte-
rast. Vidare skal plassen
der kiosken og borda
skal plasserast, opparbeidast og planerast med
grus. Det vil og bli sett opp stabbestein pa nokre parti.
Forste byggjetrinn, oppsetting av 215 m gjerde, vart
ferdig i fjor baust. Det tredje og siste byggjetrinnet er
planlagt ferdig i lopet av neste ar. Da vil det bli bygd
ein treplatt for plassering av bord og benkar, og kios-
ken/toalettbygget vil sta ferdig. Det er og planlagt a
plassere ut storre steinar i terrenget, som sma «oasar»,
til bruk som sitjeplassar. Planane er utarbeidd av land-
skapsarkitektane Feste as Lillebammer, og det er lagt
til grunn at eksisterande terreng i minst mogleg grad
skal rorast ved. (Reidun Nordli)

Nye fagarbeidere

I

Fredag 19. juni var det utdeling av fagbrev til nye fag
arbeidere i anieggsmaskinforerfaget pa Ulstein Hotel.

Blant de nye fagarbeiderne fant vi fra venstre
Gunnar Moe, Gunnar Rovde og Ola Arne Berg. Alle fra
0rsta produksjonsomrade. (Tore Andersen)
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er det si vanskeleg?
«Vi bar kjempa 1 motvind den siste tida», er det mange som av ulike
arsaker hevdar. Ingen ting er som det ein gong var, vert det sagt. Og
det siste er rett nok, det! Sporsmalet mitt er; Har vi det sa tungt som
det vert hevda og er arbeidsdagen verkeleg sa vanskeleg? Eg ska! ikkje
svare pa vegne av alle andre, men heller oppmode kvar einskild, pa
alle niva i Vegvesenet, til a tenkje gjennom dette a prove og sette
fingeren pa det som eventuelt er gait og sa tenkje ut eit forslag til
korleis «alt» kan verte betre.

'  Her ein dag traff eg forresten ein kollega pa ein anna arbeidsstad i
Statens vegvesen More og Romsdal enn der eg sjolv er. Vanlegvis
bruker vi a ha ein munter tone, men denne dagen var alt berre skitt.
Ikkje noko var bra, og verst var det med arbeidslassens bans og opp-
gavene ban skulle gjere. Han var slettes ikkje munter. Eg slo fram pa at
ban kanskje skulle ga i seg sjolv forst for a sja om ban kunne gjere
noko for a gjere dagen lettare. «Nei, det nyttar ikkje», svara ban.

Nokre dager seinare var eg pa eit mote pa
Andalsnes. Her kom eg i kontakt med ein anna
kollega. Ogsa ban badde registrert mismotet. . ,
Han, derimot, var av ei anna oppfatning enn | '
denne andre kollegaen min. Han, som meg,
meinte at vi kan ikkje vente at andre skal gjere
dagen lettare nar vi sjolv ikkje vil. Vi snakka |
litt fram og tilbake om dette, og vi vart fort
samde om at Statens vegvesen er ein arbeids- j
plass med mange mogligbeiter for den ein- ij
skilde. Du, sa ban, kan ikkje du skrive ned *
tankane vare i bladet. Eg tok utfordringa ban
gav meg, og sjansen pa at eg sa langt ikkje bar '
fornaerma nokon.

Det er no berre ein gong slik at samfunnet ikring oss er i konstant
endring og utvikling. For mange var omorganiseringa ein vanskeleg
prosess, og er det kanskje enna? I neste omgang skal vi gjennom
regionalisering- og spesialiseringsprosessen. Funksjonsavtalar er eit
anna vanskeleg tema. Det er lite fruktbart a kjempe mot denne ut-
viklinga, om bo ikke er slik vi gjerne vil. Vi ma heller bruke energien pa
a gjere vart til at resultatet av alle desse prosessane tilsaman vert eit
godt vegvesen, bade for oss som arbeider i etaten og for kundane vare.

Pa omslaget av denne utgava av Veg og Virke bar vi eit bilete av
«vegVesenet». «Kva er dette for noko t0v», far eg sikkert boyre. La no
dette «vegVesenet» vaere eit symbol, eit mlnne med optimistisk for-
teikn pa at at Statens vegvesen er ein veg-og trafikktryggingsetat. La
«vegVesenet» ogsa minne oss om at Statens vegvesen samarbeider
med andre offentlege organ og ulike interessegrupper, og at vart mal
er god framkomst, bog trafikktryggleik, godt miljo langs vegane og
bog publikumsservice.

Vaer sikker, vi vil mote «vegVesenet» med jamne meilomrom i ulika
samanbengar i tida framover. Ikkje berre skal «vegVesenet» fortelje at
vi byggjer veger, bruer og tunneler og legg forbolda til rette for at
vegbrukeren skal kome fram pa ein raskast mogleg og trygg mate.
«vegVesenet» skal og fortelje om samfunnet sin trong for eit organi-
sert vegtransportsysten og at vi slik er vegbrukaren
sin etat. Tenk pa alt det positive vi gjor i samfunnet T
sin teneste. Vi ma sja etter sjansane og utfordringane / 0
og ikkje leite etter avgrensingane. Vi ma sji y /W.i'
framover. Og da, bruk «vegVesenet»!

nedakt0r/infoleiar
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-SiTc/a er'eg igjen, meir enn 30 ir
s^inaXj^mernorprer Reidar BjWkedai.

Tilbake...
30 ar etter

Tida gar fort, veit du. Men at det er gatt godt over 30 ar sidan sist ea var med a
leggje asfalt gjennom Sunndalen, kan eg nesten ikkje tru. Eg er vel trulea den ei-
naste som er igjen fra den gongen. Dei som var med da, veit eg ikkie kor er Dei
fleste som er med no, er framand for meg. Men her skal vi vere sa len«^ rekk
a bli godt kjende heife bunten, likeins som midt pa 60-talet. '
Tekst og foto: Wiggo Kanck

Det er Reidar Bjorkedal (60) som
memorerer saman med Veg og
Virke sin utsende i groftekanten.
Vi trefte asfaltveteranen pa riksveg
70, pa fylkesgrensa meilom More
og Romsdal og Sor-Trondelag ovst i
Sunndalen, ein mellomvarm sein-
sommardag i august. Asfalt
veteranen og leggjelaget hans kjo-
rer opp tempoet litt pa denne for-
middagen. Det er mange kilometer
veg att. Arbeidslaget skal verte fer-
dig med oppdraget innan fristen
som er sett. Dessutan, helga naer-
mar seg. Det er torsdag!

- Her gar det unna, og tempoet
er noko anna no enn sist eg var her,
legg ban til, medan vi trar forsiktig
pa nylagt og varm asfalt, pa veg
mot sikker grunn.

- Vi legg rundt 1000 tonn asfalt
pa skiftet. Tempoet er hogt. Her er
det mykje a passe pa. Vi skal ikkje
berre ha eit vake auge til det vi sjolv
driv pa med. Det er ikkje alle gitt a
arbeide midt i trafikken. Vi ma ha
eit vake auge pa kvar finger, ikkje
alle bilforarar tenkjer over at vi er i
vegen for deira skuld, seier ban et
ter at vi bar fMt drege ban til side,
pa trygg grunn - eit stykke opp i
skraninga og godt utafor vegbana.

I to sesongar, i Beatles si stor-
hetstid - altsa for godt og vel 30 ar
sidan - arbeidde ban for Norsk
Essensfalt i fem ar, fra 1963 til 1967.
Eit av oppdraga var a leggje asfalt
pa vegen gjennom Sunndalen. Sa
fornogd var oppdragsgivaren med
jobben som vart gjort og maten
den vart utforte oppdraget pa at
Reidar Bjorkedal nokre ar seinare
fekk forespurnad om ban kunne
tenkje seg a bytte arbeidsgjevar.

~ Det var etter jobben her oppe
var gjort, at vegsjef Ivar Torvik til-
baud meg jobb i Vegvesenet. Eg
byrja i Vegvesenet varen 1968.
Sidan Vegvesenet sjolv skulle ta i

4 veg og virke 6/98



bruk utieggjar, var det trong for
folk som hadde erfaring pa reiska-
pen. Oppgava mi var a laere opp til-
sette 1 Vegvesenet pa utieggjaren.
Eg var snar med a seie ja, skal eg
fortelje deg. Tida gar, og her sit eg
30 ar seinare og pratar om same
jobber) som eg gjorde den gongen.
Sa det skulle vere lett a forsta at
det etter kvart har blitt nokre tonn
asfalt og nokre kilometer veg. Men
eg trivst og har det fint. Nar eg
ikkje er med a legg asfalt, vert det
arbeid i 0rsta produksjonsomrade,
seier ban tankefullt medan to par
auge samstundes folgjer noye med
i det som skjer pa vegen og pa hissi-
ge bilforarar som har darleg med
tid.

- Og no er du tilbake pa gamie
«tomter»?

- Jau, du kan sa seie. Det er litt
rart a tenkje pa at det har gatt meir
enn 30 ar sidan sist eg var med a
leggje fast dekke her oppe. Sa vidt
eg hugsar var det grusvegar for vi
kom. Og det fortel litt om
utviklinga vi har vore gjennom - og
som vi er midt oppe i. Medan vi la
Lit 300 tonn pa skiftet i den
gongen, har vi i dag meir enn tre-
dobla tonna og legg no ut 1 000
tonn. Kapasiteten pa bilane var og
langt mindre. Mellom 3 og 5 tonn
pa lasset var det bilane fekk med
seg. I dag tek semitrailerane opp til
30 tonn pa turen. Sa du skjonar at
vi er mange gonger meir effektive
no. Utstyret vi har a hjeipe oss med

UX:433li

- Det er ikkje alle gitt i arbeide midt i trafikken. Vi mi ha eit auge pi kvar finger, seier
Reidar BJprkedal.

i dag, er sjolvsagt heller ikkje til a
samanlikne med det vi hadde den

gongen. Det star forresten ein
utieggjar av same type pa
Vegmuseet.
- Sa du synest det er greitt med

gult?
- Ja, pa alle vis. Maten oppdraget
samla vert utfort pa, er spesiell pa

Ser - Trendelag
fylke

if/

Si vart grensa nidd for Reidar Bjprkdai, Arne
Age Dyrkorn.

Strandmann, Oie Svensli, Jan Rogne og Trend

fleire matar. Ogsa den gongen vart
jobben gjort i eigen regi. Vi hadde
eige knuseverk. Og det pussige er
at asfaltverket stod pa same plass
da som no. Som den gongen, bru-
kar vi og i dag noko gult, fleire inn-
leidde bilar og noko framand ut-
styr.

Samarbeidet som gar fore seg
mellom tre fylke er fint og ikkje
minst utviklande. Sogningane
sprengjer tunnel og kjorer ut stein.
Tronderane knuser steinen og lager
asfalt. Moringane og tronderane
legg asfalten, medan moringane
har arbeidsleiinga. I tillegg er dette
det storste enkeltoppdraget eg har
vore med pa. Snakk om samarbeid!
Kan det verte betre?

- Du har drive med asfalt i heile
dittyrkesaktive liv?
- A nei du! Eg hadde andre job-

bar for eg byrja hos Norsk
Essenasfalt. I ein periode jobba eg i
More og Romsdal Fylkesbatar.
Erfaring i den jobben eg no held pa
med er viktig, men no er det fleire
som har lengre «fartstid» og meir
erfaring enn eg har, avsluttar
asfaltveteranen - og trar tilbake
mellom maskiner og litre bilistar pa
nokre meter nylagt asfalt -berre
nokre meter fra fylkesgrensa ovst i
Graura.

veg og virke 6/98 5



Ut pa kontroll

Snart helt

ferdig i
Stordalstunnelen

Produksjonsavdelinga sitt arbeid pa
Stordalstunnelen er snart ferdig. I
veke 41 vart det lagt asfalt pa av-
koyrslertil gamlevegen eg i novem-
ber skal Stabbegyltunnelen pa
gamlevegen tettast 1 begge ender.
Dei som ferdast langs Storfjorden
pa gamlevegen ma da gjere det pa
eige ansvar. Anieggskontoret pa
Seljeneset vert staande tomt til vi
far bruk for det pa andre aniegg.

Som anieggsleiar pa Stordals-
vegen vil eg takke alle som bar ar-
beidt pa aniegget for godt utfort
arbeid.

(Kristen Leganger - foto: Marte Kjorstad)

Vi legg til at kontorriggen for
Stordalstunnelen er no fraflytta og
prosjektleiar Leif Husby er tilbake
pa vegkontoret.

*

Kontrollverksemda pa vegane bar
vore stor i ar. Det er med andre ord

ikkje berre politiet bilforarane
treff pa vegen. Ein kveld i slutten
av august gjennomforte Alesund
trafikkstasjon ein storre aksjon i
omradet rundt Alesund. Utan at

det vart lagt nokon jarnring rundt
byen, fekk bilforarane som var ute
denne kvelden eit mote med kon

trollverksemda fleire forskjellige
stader. Kontrollorane badde delt

seg i to grupper. Nokre av bileiga-
rane badde diverre ikkje dekka i
orden. Dei var nedslitne. Andre

igjen badde ikkje betalt arsavgifta,
medan fleire ikkje brukte bilbelte.
Dei var ikkje mange, men likevel
var det nokre som fekk avskilta

koyretoya sine av andre grunnar.
Vi forstar det slik at det vert fleire

kontrollar.

(Wiggo Kanck - foto: Bjorn Welle)

Transportplanen sparka i gong
Det var fylkesordforar Ole E.
0verland som fekk aera av a

sparke i gong den politiske
prosessen og arbeidet med
Nasjonal Transportplan. Det
gjorde ban pa Molde stadion
9. September med leiaren av
samferdselsutvalet, Dagfinn
Ripnes som malmann.
Statens vegvesen bar fatt
oppdraget med a koordinere
arbeidet mellom dei fire
transportetaten, Jernbane-
verket, Kystverket, Luftfarts-
verket og da Statens vegve
sen. Nasjonal Transportplan
vil fortelje korleis Staten
sine pengar skal brukast til
samferdselsutbygging etter
ar POOO Pa biletet fylkesordforar j i- ■ j: m ■ .ar ra / - Ripnes, avdelingssjef Norvald
Ole E. Overland (t. .), 9 jsjesse Kystverket og vegsjef Karl

Krifast-
erfaringar
Det er meir enn seks ar sidan

Krifast, eit av dei storste sam-
ferdselsprosjekta i landet, vart
opna for trafikk. Kva bar skjedd
og kva bar fastlandssambandet
batt a seie for utviklinga i regio-
nen? For a sja naerare pa erfa-
ringane med prosjektet og kva
for nytte regionen bar batt av
sambandet, vart det i September
arrangert erfaringsseminar i
Kristiansund om Krifast.
Inviterte deltakarar fra mellom
anna Stortinget, fylkeskommu-
nen, fylkesmannen, Krifast-
kommunane, vegvesen, Veg-
direktorat og dei storste entre-
prenorane fra anieggsperioden
sa pa avgjerslegrunnlaget, tek-
niske loysingar, okonomi og
finansiering av framtidige pro-
sjekt. Seminaret blei sett pa som
saers verdifullt, og som seg bor
og bor blei det beile avrunda
med eit skikkeleg kristiansunds-
maltid, bacalao. (Wiggo Kanck)

Vakker
naturstein
Pa Saetre, fylkesveg 71, sor for
Ikornnes, bar Statens vegvesen

fullfort eit gang- og sykkelvegtil-
tak med fine natursteinsmurar, ny

asfalt og tilplanting. Gamie stab-
besteinar fra Hellesylt utgjer et
pittoresk innslag pa ein av ned-
komstvegane. Det er ein liten,
men vakker vegstump som ligg
der. (Anders Moen)
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Geirangervegen og
Skodjebruene - vare
kulturminner
Blant fleire vegkulturminner er Geirangervegen og
Skodjebruene del to vegsjefen gar Inn for i den nasjo-
nale verneplanen for vegar, bruer og vegrelaterte kul
turminner. I alt atte aktuelle vegstrekningar og seks
bruer er kome med pa lista. Kriteria er at aniegga skal
syne ulike byggjeteknikkar, byggjekunst og slik at line-
ne i den tekniske utviklinga kjem fram. Forutan
Geirangervegen og Skodjebruene bar vegsjefen notert
Trollstigvegen og Klovstien, postvegen Bergen-
Trondheim, Norangsdalen, Kile-Sogn og Fjordane
grense over Bjorkedalseidet, Fursetfjellet, Romsdalen
og Todalen-Karvatn-Storli. Bruforslaga er Aam allfar
og bygdebru i 0rsta, bruvaktarbustaden til Dragsund
gamie bru og Heroy og Uri bru. Pa bildet;
Skodjebruene. (Wiggo Kanck-foto: PerT. Nilsen)

Pa ferjekaikonferanse
Ferjekaikonferansen -98, var lagt til More og Romsdal.
I tre dagar reiste motedeltakarane ikring i heile fylket,
fra fjord til fjell og djupe dalar. Programmet var bade
innhaldsrikt, spanande og ikkje minst presenterte
foredragshaldarane nye tankar og idear innan ferje-
drifta. Konferansedeltakarane motte kvarandre i
Molde, drog vidare til ytre delar av Romsdal og tok for-
ste stopp i Kristiansund. Synfaringa heldt fram pa
Nordmore og Romsdal, og vart avslutta pa Sunnmore.
Bit raskt overslag fortel at deltakarane trakka over 10
ferjekaier for del tok farvel. Med B/F «Stordal» i bak-
grunnen, kjenner vi att tre av deltakarane og nemner
del i rask rekkjefolgje f.v., Andre Moltubakk, Sigmund
Lonset og Leiv Heggstad. (wiggo Kanck)

toppen av Vettafjellet
Avdekt omride tangs nks^ ̂
vegen er den nye vegtina..

F0re planen i
0ksendalstunnelen
3. oktober bar vi dreve 2 500 meter, og det er 240 me
ter fore planen. Dersom vi beld fram slik kan det ver-
te gjennomslag til juleferien i 1999. Pa grunn av dar-
legare fjell enn antatt, bar sikringsarbeidet vorte
meir omfattande enn vi planla. Hittil er det sett inn
11 600 fjellboltar, som er 46 % meir enn planlagt.
Sproytebetongforbruket er 40 % over planlagt.
Tunnelsteinen vert transportert til ymse foremal og
depot pa Sunndalsora. Det er brukt 44 800 tonn til as-
faltproduksjon. 1. desember kjem «Knusaren» og ut-
over til paske neste ar skal alle fraksjonar til grofter
og vegbygging knusast. Vi bar planlagt flytting til
Oksendalsora i april neste ar for a drive del siste 1 966
meter av den totale tunnellengda pa 5 966 meter.
Alle tunnelarbeidarane fra More og Romsdal er na

innmeldt i Molde bedriftsbelseteneste som i oktober
skal sjekke belsetilstanden. Gass og stovmalingar i
tunnelen syner at miljoet bittil er akseptabelt. I sam-
arbeid med brannvernet i Sunndal kommune bar det
vore to brannovingar i tunnelen.
Innkvarteringa i eigen brakkeleir med kokelag fun-

gerer godt. Blanding av arbeidarar fra to fylke gar
bra. To veker pa arbeid og ei veke beime er ei grei
skiftordning. Lange beimreiser gjer at ein slik turnus
er det beste for arbeidarane. Utanom arbeid vert det
mest eting, soving, tv og aviser
pa brakka. Ofte vert det ein
middagslur etter arbeidsdagens
slutt kl. 1600. Oppbaldsrommet
med aviser og tv/parabol er den
naturlege samlingsstaden, med
kort veg til kaffi og kakefat.
Kokkane bar alltid noko godt
a by pa. Det er forslag om a
kjope badevekt for a sette H
overvektige pa diett eller I
trim. I brakkeleiren er det s
badstue og ergometersykkel
og utstyr for steinsliping. I J
korthelga med fri iaurdag I
kveid og sondag er det mo- I
gelegheiter for litt av kvart. I
Enkelte bar provd fiskelykka I
i  fjellvatn, og elles er det |
mange turalternativ i

Sunndalsfjella. Kottkane fUgmor V^genes (t.v.)
(Kristen Leganger) Bente Lindseth.

veg og virke 6/98 7



Med fagpr0va
UnaaeJa
- Det fine med i vere

iaerling i Vegvesenet er

at du fSr det du bar

krav pS, utan heiie tida

k mStte krevje! Det

gjeid sS vei ienn, som

arbeidskiede, reiser og

kurs og ikkje minst

innanfor HMS^arbeidet.

Det same er ikkje

tilfeiie pS alie arbeids-

plassar. At oppiserings-

planen vert folgt, er ein

tryggleik i seg sjolv.

Tekst og foto: Wiggo Kandc

J

Framfor oss sit tre nyutdanna fag-
arbeidarar innanfor plate- og svei-
sefaget, anleggsmaskinreparator-
faget og elektrikarfaget. Mikael
Jorgensen (21), anleggsmaskinsre-
parator, og Hakon Sudmann (22),
elektrikar, nikkar begge og seier
seg samde nar tredjemann, Geir
Thomas Bolset (22), oppsummerer
noko av laeretida deira i Statens

vegvesen.

- No er ikkje alt berre rosen-
raudt her heller. Det manglar ein
del, og dermed kan mykje gjerast
betre for at ungdom under utdan-
ning skal fa ein optimal laereperio-
de i etaten. Noko av manglane og
fella ma arbeidsgjevar vere villig til
a endre til det betre, sjolvsagt, utan
at eg meiner det er naudsynt a vere
sa alt for konkret pa det her og no.
Verre er det at sentrale opplae-
ringstyresmakter endrar opplae-
ringsmonsteret naerast utan forvar-
sel, med del problem det gir for oss
som laerlingar og for laerebedrifta
var, held Geir Thomas Bolset fram,
som folgjeleg har fatt fagbrevet i
plate- og sveisefaget.

-For eigen del matte eg ut pa
«lans» i andre bedrifter for a fa den

opplaeringa eg matte ha for a kun-
ne ga opp til fagprova. Vegvesenet
har ikkje all den kompetansen eg
hadde trong for. Men det loyste
etaten pa ein fin mate. Som elektri-
karlaerling vart eg sendt ut i privat
verksemd for a fa naudsynt opplae-
ring i husinstallasjon. Vegvesenet
er mykje industriprega, og dekkjer
difor ikkje denne kompetansen
noko saerleg. Mitt eksempel skulle
dermed ikkje vere noko argument
for andre bedrifter om ikkje a ta
inn Iaerling med tilvising til at be-
drifta ikkje har god nok kompetan-
se til a gi ei fagleg god opplaering.
Sja det positive i samarbeidet mel-
lom privat og offentleg verksemd,
papeikar Hakon Sundmann.
- Eg vart godt folgt opp, og

hadde ei triveleg og utviklande tid.

Geir Thomas Bolset, plate- og svelsearbeldar.

Ingen kan sitje a vente at andre
skal ta initiativ og legge alle for-
hold til rette for seg. Nokre krav
ma ein setje til seg sjolv. Som Iaer
ling ma du evne a engasjere deg
sjolv, du ma vere frampa og du ma
vise engasjement. Du ma vise at du
passar i det yrket du har valt. A
kome som ung til en arbeidsplass,
med garva folk som kan vere lift
«tung» i kjeften, treng ikkje a vere
like left a takle for alle. Det ligg i
del aller fleste tilfeiie ikkje noko
vondt i det som seiest. Pa

mannsarbeidsplass vert det mange
gonger ein toff tone. Det dreier seg
om gi og ta, om ikkje med same
mynt, men sa pass sterkt at du gir
klar melding om kven du er og kva
du star for. Det nyttar, og eg trur
det vert sett pris pa, legg Mikael
Jorgensen til.
- Korleis kom dykk i kontakt

med laerlingeordninga og Statens
vegvesen?

- Eg fekk gjennom kjentfolk vite
at Vegvesenet skulle ha Iaerling.
Det var ein smal sak a fa lov til a
flytte fra den mekaniske bedrifta
der eg var og hit ut til Aro, fortel
Thomas.

- Eg var elev ved vidaregaande
skule, og gjennom soknad og sei-
nare intervju fekk eg laereplassen,
fortel Hakon.
- Gjennom vidaregaande skule

vart eg utplassert her. Eg trivst



godt, og dermed var det gjort, smi-
ler Mikael.

- Fagpr0va da?
- Som ein anna eksamen. Etter

laeretida og nokre ar pa skole er du
klar for proven. I tillegg til teoretisk
prove, ska! vi og gjennom praktiske
prover. Fagproven gar over 5-6 da-
gar og er krevjande. Nervositeten
var til stades i fulit monn. Sa du kan

jo sjolv tenkje deg vi letta mykje da
siste hand var lagt pa verket. Tenk
deg og den utrulege gleda vi opp-
levde da vi fekk fagprova i handa,
provet pa at du er fagarbeidar, sei-
er dei tre.

Med fagprova som anleggsmas-
kinreparator, plate- og sveisearbei-
dar og elektrikar i baklomma, er
dei samstemde om at perioden pa
vegsentralen er ei investering i eiga
framtid, ei framtid dei ser lyst i
mote.

- Jobb far vi. Det veit vi. Har vi

fagbrev, star vi sterkt. Dette er a sja
pa som vidaregaande utdanning,
pa lik line med meir teoretiske
utdanning. Men forst vert det
militaerteneste, kanskje noko meir
skole, seier Hakon, Geir Thomas og
Mikael - samstemde karar!

I
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Jan Andr4 Ferstad, Bjorn 0ien og Hans Olav Tjelle er dei nye iaeriingane i etaten.

3 av 250

Mikael J0rgensen, anleggsmaskinreparat0r.

- Kor mange laerlingar
vi har hatt gjennom
ara, veit eg ikkje. Stort
sett har vi hatt mellom
ein og tre laerlingar ar-
leg her ute pa Aro. Eg
har merka meg at
etaten har fa kvinne-
lege laerlingar, seier
Arnfinn Gautun, ved
vegsentralen pa Aro.

Ut av dora gar da Geir
Thomas, Mikael og Hakon,
medan Jan Andre Ferstad (an-
leggsmaskinforarfaget), Bjorn
0ien (betongarbeidarfaget)og
Hans Olav Tjelle (anleggsrepa-
ratorfaget) kjem inn og er
mellom dei 250 Iaeriingane
Statens vegvesen totalt tek
inn i lopet av aret. Samla har
styremaktene milsetjing om a
ta ansvar for a sorgje for opp-
laering av 17 000 ungdommar
arleg.
- Dei erfaringane vi har,

som foresette og arbeidsgje-
var, er berre positive. Dei tre
som sit framfor oss her, er
greie karar som har vist stor
ansvar. Men det er ikkje alle,
som av ulike arsaker, fullforer
laeretida. Men dei fleste vi har
hatt hos OSS, ma ein seie stra-
lar av ungdommeleg entusias-
me og viser at dei er her for a
laere seg eit yrke. Vi er forplik-
ta til a sorgje for nyrekrut-
tering og sikre at arbeids-
plassar vert oppretthaldne.
«Laerlingar er ei investering i

framtida», er Arnfinn Gautun
sin klare tale.

Statens vegvesen har vore,
og onskjer a halde fram med a
vere blant dei fremste nar det
gjeld talet pa statlege laerling
ar. Det dreier seg om a vise
samfunnsansvar. Dermed er
det og viktig at ambisjonsniva-
et pa kvaliteten i opplaeringa
ikkje ligg pa eit minimumsniva
samanlikna med andre opplae-
ringsverksemder eller i for-
hold til regelverket.
- Vegvesenet onskjer a re-

kruttere fleire kvinnelege laer
lingar. Som etat har vi vanske-
leg med a sta fram som ein
interessant arbeidsplass for
kvinner. Men i alle hove ma vi i
storre grad enn tidlegare vere
aktive ovanfor potensielle
laerlingar av begge kjonn med
mellom anna tiltak i skulen for
slik a markedsfore etaten som
ein attraktiv arbeidsplass.
Reform 94 legg opp til a ut-
danne fleire fagarbeidarar
enn tidlegare. Her har vi som
offentleg etat eit klart ansvar.
Konkurransen om faglaert ar-
beidskraft vil verte storre. Vi
bar som policy a auka talet pa
faglaert arbeidskraft. Ikkje
berre for a styrke vSr eiga
konkurranseevne, men og av
di at laerlinga i laeretida stir
for ein vesentleg verdiskap-
ning, papeikar seksjonsleiar
Berit Brendskag Lied.

(Wiggo Kanck - foto: Berit B. Lied)



Fra verdensutstilling i Paris ar 1900

TIL VEGMUSEET
Til verdensutstillinga 1 Paris ar 1900, hadde Vegvesenet,
etter vegdirektor Krag sin ide laga ein gipsmodell av
Gelrangervegen. 1 eit referat i Teknisk Ugeblad, fra eft
mote i Den polytekniske forening, 30. januar 1900,
heiter det:

Tekst og foto: Geirmund Nordal

«Reliefkart over Geiranger var
udstillet under motet. Det var en

overordentlig noiaktig i gips udfort
kopi af Geirangertrakten, der var
bestemt til pariserudstillingen.
Veidirektor Krag gav en del oplys-
ninger cm dette smukke arbeide,
der pa foranstaltning af veivaese-
net var udfort for en vesentlig del
af kandidat Ihle. Denne hadde i

laengere tid opholdt seg pa stedet
for at foretage de til arbeidets ud-
forelse nodvendige observasjoner.»

I ein artikkel om «Tekniske ny-
heder,» i same nr. av Teknisk

Ugeblad, heite det vidare om
«Norge pa pariserudstillingen:»

«Veivaesenets udstilling omfat-
ter et kart over Norges veinet, flere
meget vakre fotografier fra de
storre veianlaeg, hovedsagelig fra

i

1

Slumpeiukka
Livet bestar stort sett av del sma hendingane - heldigvis. Men av og til
kan sma hendingar vere arsak til dramatiske og uventa folgjer. Sja no
berre pa denne modellen av Geiranger/ Geirangervegen, som bar vore
borte, men som no bar dukka opp att. Den bistoria starta i sommar, og
pa ein sa enkel mate:

Inger i ekspedisjonen trengde bjelp til S lofte noko papir fra ei byl-
le bogt oppe i arkivet i kjellaren. Sidan eg gjekk forbi akkurat da, vart
eg spurd om k bjeipe til med dette. Det var greit og under dette ar-
beidet sag eg ei stor kasse som var merka Geiranger. Dette viste seg a
vere alt som Odd W. badde samla i samband med vegvesen- og
Geirangervegjubileet i 1989. Her var bistorisk stoff og kladdar/notatar
i ttskjonn forening». Verkeleg interessant!
Eg brukte ei heig og nokre kveldar pa k ga gjenom stoffet, og etter
dette var det at eg tok kontakt til Norsk Teknisk museum. - Slik var det
med den saken.

Sa eit godt rad: Dersom Inger bed om bjelp til noko, ma du for all
del sll til, kanskje kan det dukke opp ting du minst ventar. Og for ail
del, ikkje ein tur i kjellaren!

Geirmund Nordal

fjeldegne og et reliefkart af veian-
laegget fra Geirangerfjord til
Djupvand, der giver et godt billede
af vor storartede fjeldnatur, og de
vanskeligbeder veiingenioren bar
at overvinde.»

Modellen imponerte i alle bove
juryen, den fekk gullmedalje og di-
plom. I 1914, vart modellen, som
inntil da badde statt pa veidirektor-
kontoret, gitt som gave til Norsk
Teknisk museum.

I samband med Vegvesenets 125
ars jubileum, og Geirangervegens
100 ars jubileum, i 1989, vart denne
modellen etterlyst. Truleg vart det
da ei misforstaing mellom kontakt-
partane slik at modellen vart antatt
a vere borte.

Ein fornya kontakt til Norsk
Teknisk museum pa seinsommaren
i  ar, klargjorde at modellen fanst
pa museet, og var plassert pa fjern-
depotet i Kniplia i Gjerdrum. I sam
band med reise til museumskon-
feransen som Norsk vegmuseum ar-
rangerte i Sandefjord, besokte eg
dette lageret, etter svaert velvillig
avtale og assistanse fra Anne Marit
Karlsen v/Norsk Teknisk museum.

Modellen var i svsert god stand,
plassert i ei solid trekasse.
Storleiken er 177 cm lang, 66 cm
breid, og 37 cm bog. Den er noko
fargelaus no, men det er eit impo-
nerande bandverk.
' 1999, er det 100 ar sidan den var
laga. Om det let seg gjere, ville det
vere svaert fint om den kunne bli
permanent utiant til Norsk vegmu
seum, der bade gullmedaljen og
diplomet er plassert.



Mindre trafikk i
Trollstigen
Teljeapparatet i Isterdalen syner ein nedgang i
trafikken pa riksveg 63 over Trollstigen denne
somniaren. -Nedgangen 1 del samanliknbare
vekene er pa litt over 7 prosent 1 hove til fjoraret,
seier avdelingsingenior Harry Berg ved vegsek-
sjonen. Totalt har det til no i ar passert om lag
116 000 bilar, det tilsvarande talet for 1997 var
pa vel 125 000 bilar. 4,5 prosent av bilane er bus-
sar eller storre koyretoy og det er eit tal som har
vore stabilt dei seinaste ara. I ar har vi ikkje tel-
jingar lenger enn til veke 36. slutten av
sesongen er trafikken stabil, sa det er ikkje naud-
synt med teljingar fram til stengingsdato kvart
ar. (Reidun Nordii -foto; Anne Trine Hoel)

Litt tryggare pa
Eikesdalvegen
Arbeidet med rassikringa pa fv 191, Eikesdalsvegen, er
avslutta i denne omgang. Det vil seie at rasoverbygga
pa Sleparen og Torshammaren no er ferdig og dermed
har vegen vorte litt tryggare a ferdast pa. Men rastryg-
gingsarbeidet held fram. I forslag til statsbudsjettet
1999 er det avsett 4,8 millionar kroner. Pa biietet
nokre av arbeidarane, som ikkje kjem fra eigne
rekkjer. (Foto: Avisa Drive)

Vegbreidde eiier '
trafikktrygglelk?
Pa E-39 mellom Stokke og grensa til Sor-Trondetag
har V, hatt mykje rekkverk av betong. Dette bar
bade vore lagare enn onskjeleg og pS fleire strek-
ningar ikkje hatt den styrken som trengst.
Endeavslutningane har dessutan vore usikra. Sikring
av betongendane har vorte utsett dels grunna at
rekkverket snart matte hevast og dels at Llutnlng
med rredfenng med rekkverksklnne (I alle fall etter
mi meining) ikkje ville «passe inn»

av stal matte

mer mitt svn i '^^tte verte smala-
oirt at Jo ^3^96 i etaten kanskje forstor vekt pi at vegane vire skal vere si brei som mo-

rlfersTana med P5 «'^knin9avorte erstatta med vanleg stllrekkverk. PS enkelte
parti er vegbreidda nede i 3.3 meter. De^e strek
ningane vil verte skilta med skilt «Smalare veg».

Betongrekkverket som vart rive har vorte nytta til a
flate ut skriningar for a unnga oppsetjing av rekk
verk. Desse utflatingane vil verte pifort matjord og
seinare tilsadd.

Etter mitt syn har dette arbeidet fort til ei vesent-
leg betring av tryggleiken pi strekninga. Bide dei
valde loysingane og utforinga vitnar om god tilret-
telegging og vurdering av trafikktilhova.
(Ivar Hoi - foto: Jan Gunnar Sandbl^ist)
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Her stSr Hikon og Tove Skiri pS den gamie ridevegen eller hulvegen pS Skiri. Truleg er hulvegen fleire tusen Sr gamal.

M A M A EMS K U L T U M I M M E

Teinvegar, pukkvegar
og ridestiar
Kjoyrer du E 136 i
Romsdalen, kan du fa inn-
trykk av at det berre er
plass til jarnbana, eksiste-
rande veg og elva i dalen.
Men gar du ut av bilen og
bort i skogkanten eller
akerkanten finn du fort ut
at dalen er mykje vidare
og med langt fleire vegar
enn du skulle tru.

Tekst og foto; Kristine Bjorndal

For a kunne skilje alle desse vegane
og stiane fra kvarandre, og for a
vere sikker pa at folk snakka cm
same vegen, har det utvikia seg eit
mangfald av vegtypar og vegnamn
i  Romsdalen. Her fmnst det
^nnaeveg, allfarvegar, ridestiar,
y°"fZaar Urdavegen. 1869^veg,,l.egar. ̂
ZZegtr op ^eter-
vegan

Vegen kunne fa namn etter den
funksjon han hadde, staden han
vart bygd, maten han vart bygd pa
eller alderen. Men det var ikkje gitt
at same vegline hadde Ilk funskjon
eller namn heile tida. Namneskifte
kunne til domes kome av oppgra-
dering av verde til veglina eller
funksjonsendring. Saleis har ei av
veglinene - kjerrevegen, delvis skif-
ta namn til postvegen, seinare til
1869-vegen og Kongevegen.
Namnet Kongevegen tyder ikkje
nodvendigvis at han kun var for
kongar eller at det hadde reist my
kje kongar pa han. Kongevegen var
datidas namn pa riksvegar eller ho-
vudvegnettet i landet.

Teinvegar er dome pa vegar
som har fatt namn etter funksjo-
nen og aktiviteten pa del. Ein tein-
veg er vegen som gar til lakseteina
i elva. Mest kvar teine i Rauma elv
hadde sin eigen teinveg. Dei garda-
ne som hadde fleire enn ei teine
kunne sa gar ha fleire teinvegar.
Saleis har det g^t til at Sore-
Remmem har eit teinvegskilje der

teinvegen deler seg. Ei arm gar til
Neste-teina og ei arm til 0vste-tei-
na.

Horgheim garden har sin tein
veg nede pa Eide, der vegen gar til
ei teine som ligg i elva like opp-
under Trollveggen. Gardeigaren
Jarle Horgheim mintes dei drog
mange kilo laks ut av teina. Det var
sa mykje laks somme tider at dei
matte fa fangsten heim med hest
og kjerre. Teinvegen er tydeleg
oppbygd enkelte stader, sjolv om
vegen stort sett folgjer terrenget
opp og ned. Alderen pa vegen er
noko usikker, men utsjanaden pa
han er lik dei andre vegane i dalen
som vart laga eller utbetra for
1800-talet. Sjolve fiskestaden i elva
er nok mykje eldre. Men det er
forst i 1870 me far skriftlege prov
om denne teinplassen. Da var det
ein rettstvist mellom gardane
Horgheim og Fiva om grense-
draging kring teinplassen her pa
Eide.

I dag har vegen naer mista funk-
sjonen sin, og er i ferd med a gro



att. Han har meir karakter av sti.

Det er sa vidt ein kan sja den store
Kvilesteinen som markerer byrjinga
av teinvegen. Der batt gardsfolket
hestane fast nar dei skulle hente

laksefangsten heim. Jarle
Horgheim fortalde at dei mange
gongar var glad nar dei kom seg til
Kvilesteinen fra lakseteina, fekk

sette fra seg laksebora pa steinen
eg ta seg ein kvil.

Pukkvegen har fatt namnet sitt
etter maten han vart laga pa. Det
er fleire av dei i Rauma, men dei pa
Troan-furumoa mellom skulen i

Medalen eg Kors kyrkje, er mest
synleg. Dette er unge vegar. Dei
vart laga under andre verdskrigen
av polske krigsfangar. Heile furu-
moa var under krigen tysk stillings-
omrade. Her la det minst 20 bun-
kersar som delvis var gravd ned i
bakken og svaert mange skyttergra-
ver. Like vest for moa, nede ved da-
gens E 136 la det tyskebrakker.

Pukkvegane gjekk pa kryss og
tvers gjennom heile omradet, og
batt dei ulike krigsanlegga saman.
Gabriel Stove fortalde at den tyske
okkupasjonsmakta sette polske
krigsfangar til a sla sund stein til
pukk. Pukken vart sa lagd ned pa
del stiane som allereie var der, eller
pa bakkeoverflata for a lage ein ny
veg med eit fastare dekke. Saleis
fekk vegen namnet sitt. A sla pukk
til stein for a lage pukkvegane, var
ein av sysselsettingsoppavene til
krigsfangane i Rauma.

Over furumoa gjekk ogsa kjerre-
vegen eller allfarvegen, men mes-
teparten forsvann truleg under
krigsara med all militaeraktiviteten
pa staden. Enkelte stader stikk han
likevel enno fram. Den gamie ride-
stien gjekk ogsa her, men synleg
som ridesti er han ikkje. Delar av
han fekk pukkdekke under krigen,
og noko fungerar som lysloype i
dag-

Ridesti eller hulveg er dome pa
ein veg som har fatt namnet sitt pa
grunn av alderen. Desse vegane
eksisterte allereie i mellomalderen
gller enno tidlegare - jarnalder/
bronsealder. I byrjinga var dei kun
ein smal sti trakka av dyr og men-
neske Stien gjekk der det var let-
tast a take seg fram, der ein trong-
te a gjere minst mogleg med han i
terrenget. Det karakteristiske med
desse vegane er at dei far utsjanad
som eit u-forma sokk i terrenget.
Enkelte stader kan det vere rydda

bort stein, eller lagt nokre steinar
til rette for a hjeipe foten til folk og
dyr.

Denne vegtypen er ikkje sa lett a
finne i terrenget, fordi dei er att-
grodde, oydelagde av dyrking,
skred eller nyare veganlegg. Men
somme stader kan ein framleis

komme over korte stubbar som til-

domes ridestien pa Skirl. Den korte
stubben har fatt ligge i fred fordi
han her gar gjennom ei ur som
ikkje er vorte vekksprengd eller
rydda vekk av moderne jordbruk.
Alderen pa stien kan truleg trek-
kast heilt attende til byrjinga av
jarnalderen, omkring ar 0. Det for-
tel utforminga pa han, og funn av
oldsaker fra denne perioden i om
radet.

Kjelder:
- Gabriel St0ve, formann
Andalsnes vegvegstasjon

- Hakon Skiri, gardbruker 1
Romsdalen

- Jarle Horgheim, pensjonert
gardbrukar i Romsdalen.

Jarle Horgheim star ved Kvilesteinen med eit
godt tak kring Jarnbolten dei batt hestane
fast i. Teinvegen som er godt tilvaksen av
busk og kratt, ligg til hogre i biletet.

Gabriel Stove pi ein av pukkvegane pi
Marstein.

)

'Mm w

Flatmark

Kart over Romsdalen med dei omta/a stadene.
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Romsdalen
- samferdslehistorisk ekskursjon

-'rjahg-..*. C'f'
a" y/i j

Tysdag 15. September 1998 fekk 35
tilsette fra Andalsnes vegstasjon og
vegkontoret i Molde oppleve eit
eingongsfpretak - dagsekskursjon
opp Romsdalen med kuiturhistori-

kar Kristine Bjorndal fra vegkon
toret som forar. Tema for kurs-

dagen var samferdslehistorie -
kultur og veg.

v  Deltakarane fekk sja, og prove,
Romsdaishorn stasjon, teinvegar,
sprengladningsholene fra

lj| 2. verdskrigen pa gamie riks-
m vegen ved Opplandsgrensa,
5 driftsbygninga med heste-
* skyssbasar pa Kylling, oldtids-

veg pa Skiri og vegarfra 1700-
1800-talet. Veret skein opp og

K vart nydeleg ved lunsjtider -
™ akkurat som bestilt til polse-

grillinga pa «1869»-vegen ved
i// Arstalsteinen, FantehellerenArstalsteinen, Fantehelleren

Skorsteinen. Skal ein dom-
me etter tilbakemeldingane
fra deltakarane, fekk del bade
fagleg utbytte av turen, og
hadde det svaert hyggeleg
attpa.

J:-w. -

— ' V.
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Kolbj0rn Engen, leiar i forslagsnemnda,
seier at nemnda si viktigaste oppgSve
er i stimulere til fleire idear og forslag

til gode Ipysingar.

- Dei tilsette har etter

kvart vorte flinke til a

kome med forslag. Difor
ma det vere lev a vere sa

optimistisk at vi satsar
mot a verte beste

forslagsfyike om ikkje sa
alt for mange ar. Eg trur
ikkje vi klarer det i 1998,
men om eit ar eller to.

Skal vi satse pa 1999?

1?

'

4

Beste fylke i 1999?
Tekst og foto: Wiggo Kanck

Det er vegsjefen som i eit meir ufor-
melt m0te med forslagsnemnda
stiller sporsmalet. Dermed sender
han samstundes utfordringa til alle
tilsette om at vi tar eit tak for at

More og Romsdal skal verte beste
forslagsfyike for tusenarsskiftet.

Motet, som fann stad i oktober,

kom i stand av di vegsjefen er
Imponert over det engasjement,
kreativitet og den store oppfinn-
somheten tilsette i etaten no syner.

Og det er ikkje berre vegsjefen som
seier seg glad for den fine utvik-

16 veg og virke 6/98

linga. Fra sentralt bald er det kome
fleire lovord om det gode forslags-
arbeidet som gar fore seg i fylket.
Allereie tidleg i oktober, manader
for arsskiftet og status skal gjerast
opp, har forslagnemnda handsama
fleire forslag enn for heile 1997. Og
nettopp dette gjer at ogsa leiaren i
nemnda, Kolbjorn Engen, ikkje ser
det som umogleg at More og
Romsdal kan verte det beste for-

slagsfylket i landet for vi tek fatt pa
eit nytt tusenar.

- Men det krev at det gode for-
slagsarbeidet pa alle plan i etaten
var held fram. Det er ingen tvil om

at vi er inne i ei fin utvikling.
Arbeidet er inne i ein trend eg ikkje
har opplevd tidlegare. Eg trur det
vert vanskeleg a bli nummer ein i
1998, men la oss ta forslaget til veg
sjefen med i det vidare arbeidet.
Eg veit det er mange spanande for
slag pa gang, eller forslag som
alt er levert nemnda. Dei som er
i  startgropa, eller som rugar pa
em god ide, sit ikkje pa den. Fa
ideen eller loysinga pa problemet
fram i dagen, er oppfordringa fra
Kolbjorn Engen.

Etter nokre ar i daudvatnet, tok
forslagsarbeidet seg kraftig opp j



Forslagsverksemda i medvind

1997. Ein arsak til den fine opp-
blomstringa og det store engasje-
mentet etter at arbeidet naerast lag
heilt nede i 1996, er at tilsette be-
gynte a snakke cm forslagsarbei-
det, cm eigen kreativitet og opp-
finnsomhet. Samstundes skula

mange over til andre fylke, som
kunne vise til gode resultat. At til
sette ogsa utfordrar kvarandre,
vert hevda a vere ei anna arsak til

den fine oppblomstringa arbeidet
opplever.

Variasjonen pa forslaga som vert
handsama er stor. Nemnda bar
handsama og premiert forslag som
spenner fra turistkart, til skilting,
ressursskjema for personell og vida-
re til tappekranar for vatn til ferje-
ne og gjenbruk av gamal asfalt.

- Vi handsamar det meste. Snakk

om spennvidde og spenst i forslaga,
seier nemnda sin sekretaer, Palma
Pladsen. Ho kan ein liten manad
etter motet fortelje at nemnda bar
bandsama 20 forslag med ein samla
premiesum pa naerare 80 000 kro-

Premierte forslag

• (fSkjema for kulturminne- og kulturmiljo-
registrering»
Forslagsstillarar:
Kristine Bjorndal/Hilde Moltumyr,
premiert med kr 5.000,-.

• «Pabygging av Mmbil»
Forslagsstillarar:
Dekkelag 1, premiert med kr 5.000,-.

• cfSolceilepanel pa sperrevogner og hvilebrakker»
Forslagsstillarar:
Dekkelag 1 og 2, premiert med kr 8.000,-.

• «Hvilesete pa asfaltutleggere»
Forslagstillarar:
Dekkelag 1 og 2, premiert med kr 12.000,-.

• «Redskap for a sla ned is 1 tunneltak»
Forslagstillarar:
Tillsette ved Andalsnes vegstasjon,
premiert med kr 4.000,-.

Forslagsnemnda har 6g fleire andre forslag inne til vurdering.

Vegsjef Karl Melby er full av lovord om det
fine forslagsarbeldet som gir fore seg, og
no utfordrar ban alle tilsette til S bll med pA
^ gjere More og Romsdal til beste forslags-
fylke for tusenirssklftet.

ner. Mange av forslaga vert sendt
vidare til den sentrale nemnda. Og
det er beller ikkje fa som bar fatt
ein ekstra pengesum etter bandsa-
minga ber.

-  I 1997 badde vi bandsama 17

forslag. Det talet bar vi passert.
Medan vi tidlegare badde ei ovre
grense pa 10.000 kroner, kan den
lokale forslagsnemnda premiere
forslag med opp til 20.000 kroner.
Altsa ei dobling. Ramma for sentral
premiering er auka til 50.000
kroner, fortel Palma Pladsen.

- Kva kan sa gjerast for a na ma-
let; More og Romsdal beste for-
slagsfylke for ar 2000?

- Vi lag mogeleg pa eit lavt niva i
premieringa i forbold til andre fyl
ke, men bar no altsa auka premie-
summen. Vidare ma vi jobbe meir
for a fa fram ideane, kanskje mot
eit storre publikum. Likeins som

belse, miljo og tryggleiksarbeidet,
bor forslagsarbeidet inn som fast
post pa alle moter, fra avdelings-
leiarmote pa vegkontoret til lags-
mote ute. Nar ideen vert premiert,
er det viktig at den vert folgt opp.
Kor vart det av forslaget? Kva
skjedde vidare med det, er moment
vegsjefen peikar pa som viktige.

- Forslagsnemnda skal ikkje ber-
re ta imot forslag til bandsaming,
vurdere kvart einskild for sa a setje
pris pa det. Det er beller ikkje
forslagsnemnda si oppgave a sja til
at forslaga vert brukt. Var fremste
oppgave ma vere a stimulere til at
fleire kjem med idear og gode for
slag til loysingar som i neste om-
gang kan gjere at arbeidsoppgava
vert utfort betre, raskare, tryggare,
billegare, i det beile tatt pa ein
meir rasjonell mate, seier Kolbjorn
Engen.
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Ein av dei svenske gjestane saman med m0-
teleiar 0yvind Andersen frS Vegdirektoratet

Tekst: Wiggo Kanck

Foto: Kolbjprn Engen

Tunnelvaskardagane -

STRALANDE IDE!
Ein flygeide! Nokre ord ut i lause lufta, Det kan vere
nok til at ting vert gjort og at eit forslag vert sett ut i
livet. I sa mate var tunnelvaskardagane pa Andalsnes, i
byrjinga pa oktober, nettopp resultatet av nokre ord i
lufta - eit meir lausleg forslag.

Ein tur til TroHveggen og Trollstigen hoyrer
med nSr Andalsnes vert aviagt eit besdk.
Her fSr deltakarane ei arientering am

Trollveggen.

Og dei orda fell over
bordet, 1 ein lausleg
samtale, siste gong
forslagsnemnda og
premievinnarar var
samla. Det skjedde
for ovrig tidlegare i
ar, da «Per

Smartene» pa An
dalsnes vegstasjon
vart premiert for
tunnelborsta som

bar brakt karane

bak loysinga mykje
heider og ros -
og ein monaleg
pengesum.

Kva skjedde
sa etter at orda

hadde falle. Jo da,

orda eller kanskje
meir presist for-

slaget om ein fagdag, vart
teke pa aivor. Det vart sett ned ein
hurtigarbeidande komite. Tids-
punktet og innhaldet for dei lands-
omfattande, eller kanskje heller dei

nordiske tunnelvaskardagane, vart
fastsett. Interessa fra andre fylke
var stor. Fagdagane kom ogsa
Vagverket i Sverige raskt for oyre.
Og dei var ikkje seine om a melde
seg pa. Velkomne var dei, saman
med alle tunnelfylka i landetl

I si helsing til deltakarane gjorde
vegsjefen det klart at samlinga pa
Andalsnes var eit resultat av for-

slagsarbeidet i More og Romsdal.
Samstundes hapte ban at dagane
ogsa kunne vere eit bidrag til a bla
se enda meir liv i forslagsarbeidet
omkring i fylka, og ikkje minst at
dagane kunne vere eit bidrag til be-
tre ressursutnytting.

Og la det berre med ein gong
vore skrive, tunnelvaskardagane
viste sin nytte.

Noko av den forste dagen bruk-
te deltakarane til a vere turist. Eit
besok i to av dei mest besokte turi-
stattraksjonar i landet, Trollstigen
og Trollveggen, boyrer sjolvsagt
med nar Andalsnes vert aviagt eit
besok.
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Resten av forste dagen gjekk med
til demonstrasjon av tunneiborsta,
vaskebilar og andre reiskap og loy-
singar Mere og Romsdal nyttar for
a fa reinare tunnelar. Vi bar latt ess

fortelje at tunnelborsten og loy-
singane til vertsfylket hausta
mange lovord.

Den fylkesvise presentasjonen
og motet andre dag, vart ein tyde-
leg demonstrasjon pa del mange
systema som er i bruk, samstundes
som den vart ei passeleg paminning
om at produksjonsteknisk avdeling
i Vegdirektoratet bor setje inn res-
sursar for a fa til ein landsomfat-

tande, einsarta metode for rein-

hald av tunnelar.

Inn i mellom demonstrasjonane
og moteaktiviteten, greip vi fatt i
ein travel oppsynsmann Per
Brandii, ein av «Per Smartene» bak
tunnelborsta. Det vi undrar pa, og
som vi gjerne vil ha svar pa, er om
han nokon gong tenkte at tunnel
borsta skulle avstadkome ein fag-
dag?

- Nei, noko slikt bar aldri vore i
tankane mine, og beller ingen av

OSS andre ber pa stasjonen. Men
det er jo tydeleg at vi bar rort ved
noko. Det er veldig morosamt a
tenkje pa at vi kanskje kan vere
med a inspirere andre, og at smarte
loysingar kan vere med a spare
pengar og gjere arbeidsoppgavene
enklare. At vi kan kome saman for
a utveksle idear og loysingar trur
eg bar mykje a seie for den einskil-
de og jobben vi gjer. At det fra
leiarbald vert teke initiativ til ei slik
samling og at forslagsnemnda fol-
gjer opp, er inspirerande for alle.

Forskjellig utstyr
og metodar vart

I presenterte.

Pa den annan side

er det ogsa godt
a vise andre kva

vi kan. Tunnel

borsta er vart

produkt, og det-
te trur eg bar
mykje a seie for
sambaldet vart pa stasjonen.
Utviklinga av borsta gjekk over
lang tid. Dette styrkte sambaldet,
og nettopp det bar kanskje meir a
seie enn utviklingskostnadene. Den
snoballeffekten tunnelborsten var

tydeleg bar fatt, trur eg ingen av
OSS kunne tenkje seg pa forehand.
Sa mi oppfordring til alle er; bruk
kreativiteten og den oppfinnsom-
beten som ligg latent i kvar av oss,
seier Per Brandii.

Kolbjorn Engen, leiaren i for
slagsnemnda, folgjer opp uttalen
til Per Brandii nar ban seier at:

- Sa langt bar denne samlinga vore
bade interessant og nyttig. Det gar
fore seg ei utvikling av utstyr og
metodar i fylka, som i mange hove
kan vere ukjent pa andre sida av
fylkesgrensa. Det positive med den
ne samlinga, er at dei som driv med
tunnelvaskinga bar fatt eit forum
kor dei kan kome saman for a bli
kjende med kvarandre, med utsty-
ret og metodane som vert brukte.
At ogsa ansvarlege i Vegdirek
toratet er med, er ikkje minst nyt
tig.

Kva kom sa ut av dagane pa An-
dalsnes?

Ikkje minst vart mange forskjelli-
ge system, metodar, loysingar og
utstyr presenterte. Samlinga var 6g
ein idedugnad og ikkje minst kon-

taktskapande. Representantane fra
Sor-Trondelag sa det sa klart at;
- Vi ma i storre omfang vere villige
til a trakke over eigen dorstokk for
a sja om andre bar betre loysingar
eller for a sja om vi kan utvikle og
samarbeide om ei loysing fleire enn
eit fylke kan bruke. Kan denne
samlinga vere eit steg pa vegen til
at vi far ein einsarta metode og ut
styr for tunnelvasking, og slik ut-
nytte ressursane betre og samstun
des fa ned kostnadene, bar dette
vore ei nyttig samling.

- Vestfold er eit nytt tunnelfylke.
Vi er ber for a lytte, laere og suge til
OSS kunnskap. Mange utfordringar
star framfor oss, men det star og
klart for oss at utfordringane og
loysingane meistrar vi best i felles-
skap, var konklusjonen fra Vestfold
sine utsendingar.

Dei svenske utsendingane var ik
kje snaue da dei skulle oppsumme-
re samlinga.
- Samarbeid over landegrensene er
bade viktige og nyttige. Vi ser det
som ein stor fordel a kome til

Noreg for a laere.
Ein betre attest er det vel van-

skeleg a fa - og kanskje den beste
oppfordringa om at alle tilsette
bruker oppfinnsomheten og kreati
viteten sin.
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O Prosjektleiar Einar Drugli sa seg godt n0gd med oppslutninga om ny veglpysing Blindheim-
Breivika. @ Det er viktig 3 synleggjere seg i ei slik forsamling, noko Palmar Hurlen her bidreg
sterkt med. @ God kontakt med del yngste vegbrukarane kan vere ein viktig del i det haid-
ningsskapande trafikktryggingsarbeidet. © Terje Lindstad (t.v.) kunne konstatere at det var
mange spprsmii rundt pianiegginga og framdrifta av dei to utbyggingsprosjekta pi Sunnmore.

©@ Pubiikum siutta godt opp om standen til Statens vegvesen. Mange tok miibevisst kontakt
medan andre stoppa opp og kasta nysgjerrige biikk pi piakatane.

for Vegvesenet
Saman med om lag 150 andre storre eller mindre
utstillarar, fant Statens vegvesen More og Romsdal
vegen til Alesund og den nye Sunnmorshallen.
Hovet - jo, for a synleggjere oss og profllere etaten pa
Sunnmorsmessa som vart arrangert 17.-20. September
1998. Det er forste gong vi er med pa ei messe av
denne storleik og karakter, og pubiikum siutta godt
opp om Vegvesenet sin stand.

Tekst og foto: Reidun Nordii

Det er mykje vi kunne presentert
pa ei slik messe, sa utruleg mange
forskjeliige arbeidsoppgaver vi ut-
forer, sa mange deiar av samfunnet
vi grip inn i. Det er nettopp det
moldekunstnaren Arne Nest prever

a synleggjere med sin illustrasjon
«vegVesenet». Nar ein skal framstil-
le ein sa mangfaldig etat for pubii
kum, ma ein gjere eit utval, Det vi
stod att med denne gongen var ein
presentasjon av organisasjonen var,
kor i fylket vi held til, kva for yrkes-
grupper og arbeidsoppgaver vi har,
ein presentasjon av laerlinge-
ordninga, kva for oppgaver trafikk-
stasjonane har og kva for tenester
dei yter til pubiikum. Vidare vart
dei to store utbyggingsprosjekta pa
Sunnmore, Blindheim-Breivika og

Eiksundsambandet presentert og
pa pc'ar kunne dei interesserte stu-

dere overvakinga fra Stordals-
tunnelen og Vegvesenet sine
heimesider pa internett.

Mange var opptekne av kva
Statens vegvesen gjer og kva for
tenester vi kan hjeipe dei med.
- Er det hos Statens vegvesen

ein kan ta forarkort og fa utfort
kontrollar pa bilen, var av dei
mange sporsmala som vart retta til
funksjonaerane fra Alesund trafikk-
stasjon. Det at tidlegare Biltilsynet
og Statens vegvesen er ein og
samme etat var det nok mange
som ikkje hadde fMt med seg.

Ungdommane var naturleg nok
mest opptekne av reglane for ovel-
seskoyring, forskrifter for forar-
opplaering og omregistrering av
koyretoy. Vordande foreldre ville

gjerne vete meir om sikring av barn
i bil, medan dei heilt yngste heist
ville smake litt kjeks eller sjokolade
og kanskje fa ein refleks til dei
morke haustkveldane. Det som

kanskje var mest gledeleg var at
sapass mange viste interesse for
laerlingeordninga og kva for yrkes-
utdanning vi kan vere med pa a gje
dei i Vegvesenet. Det har tidvis
vore vanskeleg a fa Iserlingar i dei
faga etaten treng framover.

At folk er opptekne av veg og
samferdsel er tydeleg, det var
mange som slo av ein prat for a
loyse sma og store «vegproblem».
Vare naboar langs vegen var nys-
gjerrig pa planane og framdrifta
for utbyggingsprosjekta, karta og
bileta vart noye studert og spors
mala var mange til prosjektleiingane.

Utstillingsmateriale, som vart
laga i samarbeid med Grafia
Reklamebyra og kunstnaren Arne
Nost, vil bli brukttil andre arrange
ment og i var vidare profilering av
etaten. Er det nokon som skal

halde eit foredrag eller onskjer a
bruke delar av materiale for a

marknadsfore etaten, ta gjerne
kontakt med informasjonstenesta
pa vegkontoret.
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Miljebevisst
IT-seksjon
Nyleg la over 6 tonn edb-
utstyr ut pa si siste reis.
- Dette er fleire generasjo-
nar edb-utstyr som bar vore
skaffa i perioden fra tidleg
pa 80-talet til 1992, fortel leiar pa IT-seksjonen Harald
Oterhals. Det meste er fra den tida vi brukte Norsk Data-

utstyr, men fleire gamie PCar er og kome med pa lasset.
Det vart til saman levert 6 153 kg gamalt edb-utstyr som
bar vore i bruk over belle fylket. Medrekna transport-
utgifter kosta dette miljotiltaket om lag 50 000 kroner.
- Sjolvsagt burde vi kvitta oss med det meste av

gamalt utstyr for lenge sidan, men det er godt a vite at
det no vert gjort pa ein miljomessig forsvarleg mate.
Sendinga gar til eit firma pa 0stlandet som er offentleg
godkjent for a motta denne typen utstyr. Det er forst i del
siste 1-2 ara at slike offisielle mottaksstader er etablert,
avsluttar ban.

(Reidun Nordii -foto: Ove Hanken)
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St0rre ferjekai pa Solsnes
Pa Solsnes er det for tida stor aktivitet, bru-/kaiseksjonen
pa produksjonsavdelinga er i full gang med ombygging
av ferjekaia. -Den nye ferjekaia vil bli 9 meter brei og 18
meter lang, noko som bade er breiare og lenger enn den
gamIe kaia, fortel leiar pa bru-/kaiseksjonen Sigmund
Lonset. Ombygginga skjer mellom anna for a gjere om-
bord- og ilandkoyringa lettare, og med tanke pa framti-
da vil kaia no vere tilpassa storre ferjer, fortset ban.
Arbeidet vil vere ferdig i manadsskiftet oktober/novem-
ber og er kostnadsrekna til om lag 4 mill, kroner.
(Reidun Nordll - foto; Anders Moen)

Oase-midlar, stipend
og iikestiiiingsstenad
Vegdirektoratet bar som tidlegare ar gatt ut med
desse tre tiltaka som kan auke den enkelte sin
kompetanse.

Oase-midlar er midlar som gar til finansiering
av studieoppbald, innan- eller utanlands, eller til
dekning av utgifter i samband med utplassering i
eit arbeidsforbold utanfor etaten.

Stipend kan ein sokje for a kvalifisere seg inn-
anfor desse fagomrada:

• Utarbeiding av overordna transportplan
• Trafikktryggleik
•  Kollektivtrafikk

• Miljoopplaering
• Avtalar og okonomistyring
•  Leiarutvikling
•  Utvikling av personalpolitikk
•  Betre planarbeid og personalpolitikk
•  IT-satsing; Office 98 og SVEIS 2001
• Ar 2000 problematikken

For begge ordningane er soknadsfristen slik at vi
ma ba fatt soknadene pa vegkontoret innan
1. november. Dette for at vi kan foreta ei evt.
intern prioritering for det blir innsendt til
Vegdirektoratet. Du ma nytte eit spesielt seknads-
skjema som du far ved a kontakte underteikna.

Likestiiiingsstenad
Til dette foremalet bar etaten avsett kr 800 000,-.
Vi siterer fra rundskrivet: «St0naden skal primaert
ga til fleirarig planmessig kompetansegivande ut-
danning for kvinner med lav utdanning og lang
ansiennitet, men kortare utdanning kan fortsatt
vaere aktuell i del tilfelle kor dette vurderes mest
hensiktsmessig. Det er ein forutsetning at den ut
danning som blir valt er i overensstemmelse med
etaten sitt bebov.»

Soknadsfristen er ber 1. januar 1999. Ogsa her
ma ein nytte soknadsskjema som ein far pa
personalseksjonen. Meldinga er sendt til alle veg-
og trafikkstasjonar, personalseksjonen kan 6g gje
ytterlegare opplysningar. (Johan Sudmann)

Pa befaring « u
Mandag 6. juni var byggeut- , X \
valget pa befaring ved utbyg-
gingsavdelingens anleggskon- '
tor i Spjelkavika. Bygge- ' *
utvalget som er et underut- >t|' -
valg av arbeidsmiiljioutvalget V
(AMU) bestar av hovedverne-
omibud Karl Ekrolil, bovedtiil-
l itsmann Tore Andersen og Tore Andersen (t v.)
verneleder Knut Stokkeland Knut stokkeland og
som ogsa er utvailgets sekre- E'mar Drugii.
taer. ytvailget var fornoyd
med bygget som inneholder
kontorer, laboratoriium og
spesiailrom.
(Tore Andersen - foto: Karl Ekroll)

Tore Andersen (tv.),
Knut Stokkeland og

Einar Drug!!.
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I ar gikk velferdsturen til Loen, 18. og 19. September.
I nydelig vaer startet vi fra Molde ferjekai tidlig fre-

dag morgen.
Vi fikk bade se og oppleve mye fint iangs vegen.

Bi.a. det nyapne aniegget pa Vestnes der Anne Trine
Heel orienterte. Neste stopp var Stordalstunnelen, der
Leif Husby motte ess, og gav en god orientering om
tunnelen.

Da vi kom frem til Loen, gikk turen videre til
Lovatnet, der vi tok baten innover. Vi ble guidet av
Svanhild Tenden som selv hadde opplevd raset som
gikk der i 1936. Det var en sterk opplevelse.

Etterpa gikk turen inn til Kjenndalsbreen. En flott
og opplevelsesrik tur.
Om kvelden hadde vi det kjekt med mye god mat

pa Loenfjord Hotell, og etterpa var det dans.
Lordagen kjorte vi om Volda, og Rolf Arne Hamre

som var med pa turen, viste oss aniegget Volda-
Greivsneset som er under utbygging.

Jeg vil takke Anne Trine, Leif og Rolf Arne for at de
stilte opp.
(Tekst: Irene Bolso Foto: Irene Bolsorterje LIndstad/Anne Trine Hoel)
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Returadresse:

Statens vegvesen
More og Romsdal
Fylkeshuset
6400 Molde
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